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1 Mötet öppnas 
Ordföranden Olov Schultz hälsade välkommen och öppnade mötet. Det 
gjordes en genomgång av formerna för det digitala mötet. Verktyget 
Skype användes. 

2 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes utan ändringar. 

3 Mötesanteckningar från föregående möte 
Inga synpunkter på anteckningarna. De godkändes och lades till 
handlingarna.  

4 Nästa möte 
Datum för nästa möte är den 23 mars 2022. Mötet öppnas klockan 10:00 
och avslutas senast 15:00. Vi ses i SCB:s lokaler i Solna strand. Digitalt 
deltagande är möjligt för de som inte kan delta på plats.  

Förslag till ämnen för nästa möte är: 

a) Census 2021: Lägesrapport från pågående arbete 
b) Tema beredskap och krishantering: Hur kan SCB:s statistik 

användas i det sammanhanget?  

5 SCB-frågor 
Föredragande: Petra Nilsson, SCB 

SCB har en ny organisation. Den innebär bland annat att 
statistikproduktionen har samlats på två avdelningar i stället för fyra. 
Det finns nu en avdelning för socialstatistik (inklusive 
befolkningsstatistik) och en för ekonomisk statistik (inklusive 
miljöstatistik). En ny dataavdelning samlar SCB:s hela verksamhet med 
datainsamling, inklusive arbete med register. SCB:s verksamhet inom 
området markanvändning och bebyggelse tillhör avdelningen för 
ekonomisk statistik och analys. SCB:s verksamhet inom området 
boendestatistik tillhör avdelningen för social statistik och analys. 
Arbetet med fastighetsregistret organiseras till dataavdelningen. 

SCB har arbetat med en översyn av de statistikområden som finns i 
Statistikförordningen. Resultatet är bland annat bättre och mer 
ändamålsenliga namn för statistiken och ett minskat antal områden 
som statistiken fördelas på. Kopplingen mellan statistik över boende, 
bebyggelse och markanvändning blir tydligare i detta förslag.   

Från och med den 17 januari 2022 publiceras ny statistik klockan 08:00, 
i stället för nuvarande publiceringstid 09:30.   

Särskild kraftsamling görs för: 
- Öppna data för officiell statistik 
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- Ökade referenser i media. SCB har haft ett samarbete med 
journalister för att utveckla automatgenererade nyheter som 
riktar sig till landets lokala medier. Dessa nyheter visar statistik 
för specifika kommuner och regioner, för att enklare kunna 
användas i lokalmedia. Det har bland annat handlat om 
kommunala skattesatser, befolkningsstatistik och sommarjobb. 
Det mediala genomslaget för SCB har ökat tack vare den här 
satsningen.  

- Modernisera arbetsmarknadsstatistiken. Samarbete med andra 
myndigheter pågår.   

SCB i omvärlden:  
- Den 1 oktober arrangerade SCB det årliga seminariet 

Demokratidagen.  
- Den 11 november arrangeras årets Statistikforum.  

https://www.scb.se/vara-tjanster/kalendarium/statistikforum-
2021---statistiken-i-ett-nationellt-dataekosystem/  

Kommentarer från användarrådet: 

Jättebra att arbetsmarknadsstatistiken publiceras snabbare.  

Det är ett problem att några statistikproducerande myndigheter inte 
publicerar statistik med API:er. Det skulle förenkla mycket för 
användarna om all statistik kunde publiceras med samma tekniska nivå. 
Kan SCB påverka det? Bland annat Arbetsförmedlingen, 
Transportstyrelsen och Försäkringskassan behöver utveckla tjänster 
med API:er.  

Intressant att höra om SCB:s samarbete med lokaljournalistiken. Men 
glöm inte bort de användare som vill göra sina egna analyser och därför 
behöva data som enkelt kan hämtas till egna system. 

 

6 Bordet runt 
Rådets ledamöter berättar kortfattat om nyheter i sin organisation, samt 
kommenterar utskickade lägesrapporter.  

Boverket  
Arbetar bland annat med detta just nu: 

- Klimatdeklarationer och införande av gränsvärden.  
- Informationscentrum för hållbart byggande. Upphandling 

pågår.  
- Arkitekturuppdraget och gestaltning av livsmiljöer. Där ingår 

bland annat publikationer om vård i närmiljöer, samt 
publikation inom skoluppdraget.  

https://www.scb.se/vara-tjanster/kalendarium/statistikforum-2021---statistiken-i-ett-nationellt-dataekosystem/
https://www.scb.se/vara-tjanster/kalendarium/statistikforum-2021---statistiken-i-ett-nationellt-dataekosystem/
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- Bostadsförsörjning för hushåll med svag ekonomi. Arbetet har 
initierats av Boverket. Det pågår nu, så det finns ännu inget 
resultat att ta del av.  

- Översyn av riksintressen. Boverkets uppgift har varit att 
samordna en översyn av systemet. Alla centrala verk som är 
berörda har deltagit i arbetet att se över ansvar och kriterier för 
riksintressen. Slutrapport lämnades i våras till regeringen. Nu 
fortsätter arbetet med att länsstyrelserna ska göra en 
aktualitetsprövning av riksintressena.  

- Arbetar med många frågor som relaterar till olika EU-initiativ. 
Bland annat avseende byggproduktförordningen (CPR och CPR 
Acquis).   

Byggföretagen 
Fokusområden just nu:  

- Kompetensförsörjning och möjlighet till karriärväxling.  
- Kollektivavtal 
- Säkerhet på arbetsplatser.  
- Den nya söktjänsten schysstabyggare.se 
- Deltar i Färdplan för fossilfritt Sverige  
- Stort fokus på cement, vilket har lett till mycket juridisk och 

politisk analys. Bristen på cement kommer troligtvis att 
påverka byggbranschen kraftigt inom kort.  

Hyresgästföreningen riksförbundet 
Hyresförhandlingarna är organisationens största uppgift. Övrigt arbete 
utgörs bland annat av:  

- Arbetet i samband med valrörelsen startar inom kort.  
- Internt arbete om innehåll och metoder för statistik och 

analyser.  
- Rapport om boende för unga vuxna. Resultatet visar att 

personer som är ofrivilligt hemmaboende minskar något.  
- Fokus på nordiska länder 
- Finansieringsrapport, med komplettering kring platser att 

bygga på för att öka bostadsbyggande.  

IQ Samhällsbyggnad  
Medlemsorganisation som arbetar med forskning, utveckling, 
innovation.  

En stor uppgift nu är samordning av Samhällsbyggandets regelforum. 
Det utgörs i två delar: 

1. Förändringar i byggregler som Boverket jobbar med. Kräver 
samarbete med Boverket och branschen.  

http://www.schysstabyggare.se/
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2. Strategiskt grepp kring standarder. Sektorn ska samlas kring 
detta.  

Organisationen driver även program och projekt med utlysning av 
medel, bland annat innovationsprogrammet Smart Built Environment.  

Färdplan för fossilfritt Sverige: IQ Samhällsbyggnad deltar i arbetet 
tillsammans med bygg- och anläggningssektorn. Bidrar med kopplingen 
till forskning och innovation.  

KTH, fastighetsvetenskap 
Prövar sig fram hur närvaro fysiskt och digitalt ska kunna kombineras 
och fungera väl i undervisningen.  

Det förs diskussioner om aktuella frågor som har beröringsfrågor med 
andra i rådet, bland annat avseende cement och klimat. 

Lantmäteriet 
Projekt för Smartare samhällsbyggnadsprocess: Arbete med 
byggnadsinformation pågår och går nu in i en testfas. Nu pågår dialog 
med bland annat Geodatarådet för att fastställa vilket som blir nästa 
team att jobba vidare med efter detaljplaner och 
byggnadsinformationen.  

Lantmäteriet med flera deltar i en utredning som Bengt Kjellson 
ansvarar för avseende bostadsrättsregister. Utredningen ska 
slutrapportera till sommaren 2022. Även behoven av utveckling av 
lägenhetsregistret omhänder tas där.  

Lantmäteriet att tagit fram ett utkast till kommittédirektiv för översyn 
av fastighetsregisterlagstiftningen. Inväntar nu återkoppling från 
departementet.  

Nytt handläggningsstöd för fastighetsbildning: Lantmäteriets styrelse 
har fattat beslut om att de kommunala lantmäterimyndigheterna ska 
erbjudas möjlighet att ansluta sig till det handläggningsstöd som är 
under utveckling. Kommunerna utreder nu möjligheterna för att 
utveckla ett eget system, för att sedan kunna ta ställning till hur de 
slutligen ska göra. Beslut fattas under 2022.  

Ser ett ökat intresse för att bli kommunal lantmäterimyndighet. Först 
ut är Eskilstuna, som nu väntar på att får sin ansökan beslutat av 
regeringen.  

Länsstyrelsen i Stockholms län, Länsstyrelserna 
Länsstyrelsens bostadsmarknadsanalys släpptes i början av sommaren 
och fick ovanligt mycket uppmärksamhet. Arbetet fortsätter under 
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hösten. Länsstyrelsen är bekymrad över utvecklingen för 
bostadsmarknaden.  

Flera visstidsanställda på grund av de tillfälliga pandemistöden. 
Länsstyrelsen har fått in mycket ansökningar avseende hyresrabatt för 
lokaler och omsättningsstöd.  

Bostadsmarknadsenkäten: Det är Boverkets enkät, men länsstyrelserna 
skickar ut den och gör kvalitetsuppföljning. Stockholm har 
telefonintervjuer med varje kommun, där man går igenom det mest 
centrala av enkäten på telefon. Län med färre kommuner besöker ofta 
varje kommun och fyller i enkäten på plats. I andra län görs mindre 
arbete, på grund av resursbrist. Det ger en varierande kvalitet i 
resultatet, vilket är olyckligt eftersom det är ett viktigt underlag för 
regeringsbeslut.  

Regeringskansliet, näringsdepartementet 
Stort fokus på innehållet i budgetpropositionen för 2022, utgiftsområde 
18. Det gäller bland annat:   

- Samhällsbyggande i Norrbottens och Västerbottens län. Rådet 
för hållbara städer får förlängt anslag.  

- Ökat anslag till Boverket och Vinnova för arbete med 
omställning till hållbart och cirkulärt byggande, mindre 
cementanvändning, återvinning med mera.  

- Förstärkta resurser till SGU.  
- Anslag till Boverket för arbete med gränsvärden för byggnaders 

klimatpåverkan. 
- Trästad Sverige.  
- Cykelmiljöer.  

Övriga frågor på agendan är bland annat:  

- Utökat bemyndigande för investeringsstöd och stöd till 
energieffektivisering.  

- Certifierade byggprojekteringsförslag. Lagrådsremiss har 
lämnats.  

- Krav på klimatdeklaration från 2022.  
- Ambition om att ta fram en proposition för bedömning av 

bostadsbrist.  

Övriga kommentarer och reflektioner: 

- Region Dalarnas uppföljning av vaccinationsgrad är intressant.  
- Segregationsbarometern från Delmos: Kommer de olika 

organisationerna i rådet att använda det? Region Dalarna 
svarar att de har sett verktyget, men att dess indelning är för 
grov för regionens arbete inom området segregation. Sveriges 
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Allmännytta hade ett liknande projekt på gång, men avbröt det 
när de fick veta att Delmos jobbade med ett snarlikt verktyg.  

- Remiss om bygglov är ute.  
- Register över bostadsrätter utreds.  

Fråga från SCB angående statistik över hyror för nyproducerade 
bostäder: Ett register skulle både förenkla SCB:s arbete och förbättra 
statistikens kvalitet. Kommer arbetet med att skapa ett sådant register 
att fortsätta? Regeringskansliet svarar att diskussion pågår och att 
frågan för närvarande bereds.   

Region Dalarna och RegLab 
Jobbar med en regional utvecklingsstrategi, där fokus ligger på 
hållbarhet och utveckling i alla delar av länet. Det är större fokus än 
tidigare på uppföljning. Det ger ett större behov av statistik från SCB 
och andra myndigheter.  

Man har arbetat med statistik på DeSO-nivå, bland annat för att 
analysera statistik kopplad till pandemin och vaccinationsgrad. 
Regionen uppskattar att SCB publicerar mer statistik på DeSO-
områden. Men de önskar att fler myndigheter använde den indelningen 
för sin statistik. När myndigheter använder olika lokala indelningar är 
det svårt för användaren att kombinera variabler. Regionen har fört en 
dialog med Folkhälsomyndigheten om detta.  

Sveriges allmännytta 
Har flyttat till nya lokaler på Hornsgatan i Stockholm. Fler aktiviteter 
på plats för medlemmar är på gång.  

Allmännyttans klimatinitiativ följer upp hur medlemmar jobbar med 
klimatfrågor. Ambitionen är fossilfritt och lägre energianvändning till 
2030. Utvecklingen följs upp med statistik i tidsserier.  

Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
Pågående samtal kring modernisering av bostadsmarknadsenkäten, 
som görs på uppdrag av Boverket. Det är aviserat att det ska komma en 
proposition för att se över modellen att beräkna bostadsbrist på 
regional nivå. Diskussionen fortsätter under hösten, för att mynna ut 
som ett resultat i 2022 års arbete med enkäten. Bland annat diskuteras 
hur länsstyrelserna kan aktiveras mer i enkätens analysdelar. Det 
fungerar bra i vissa län, men hela landet behöver ligga på samma nivå. 
Man vill även ha en löpande insamling under året. SKR förstår att detta 
är en resursfråga för länsstyrelserna.  

SKR har ställt frågor till kommuner om deras planberedskap i 
detaljplaner och bygglov. Undersökningen förs vartannat år. Resultatet 
blir klart hösten 2022.  



8/15 

Arbete kring byggande av småhus. Man undersöker varför byggandet 
har minskat sedan 2010, genom att titta på kommuners 
planeringsförutsättningar och syn på småhusbyggande.  

Formas 
Nationellt forskningsprogram för hållbart samhällsbyggande: Den 
strategiska agendan är uppdaterad med en ny version som släpps i 
november. Den nya agendan ska rama in forskningsprogrammet, 
genom att definiera innehåll och mål för programmet. Arbetet med den 
uppdaterade agendan har inte varit lika öppet som vid arbetet med den 
första versionen, eftersom man ville ha ett mer fokuserat arbete. Men 
flera expert- och referensgrupper har deltagit nu, bland annat har Rådet 
för hållbara städer.  

Satsning på socialt hållbar bostadsförsörjning, genom finansiering av 
kunskapsöversikter. Fokus på forskning och innovation som är 
branschöverskridande är på gång.  

Formas har haft en öppen utlysning tillsammans med Vinnova för 
klimatanpassning av byggd miljö.  

Kommentarer på SCB:s lägesrapporter, sammanfattning 
Tydlig, relevant och användbar information, som ofta sprids internt 
inom organisationerna. Man har stor nytta av SCB:s statistik och är 
positiv till att den utvecklas och utökas innehållsmässigt, samt att den 
sprids vidare till användare via modern teknik.   

SCB får gärna se över rubriksättningen i lägesrapporterna, så att de 
stämmer bättre överens.  

Är fler förändringar på gång för undersökningen BUT? SCB svarar att 
undersökningen är en del av undersökningen Hushållens totala utgifter. 
Från och med 2026 är statistiken EU-reglerad och ska publiceras vart 
femte år. SCB diskuterar hur mellanliggande år ska hanteras och en 
användarkartläggning görs. För närvarande görs hårda prioriteringar på 
SCB för insamling från individer. Det kan komma att påverka den här 
statistiken. 

Bra att kommunkoder ska ingå i den nya strukturen för tätortskoder.   

Intressant att SCB arbetar med statistik över trädtäckning. Det finns 
behov av sådan statistik på regional nivå.  

Region Dalarna använder befolkningsprognoser fördelade på 
åldersgrupper, eftersom behov av bostäder växlar mellan olika 
ålderskategorier.  
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7 Priser för nyproducerade bostäder  
Uppföljning av slutprisprojektet, som presenterades för rådet innan starten 
2019. Föredragande: Tommy Lindkvist, SCB  

I slutprisprojektet har SCB undersökt skillnaden mellan det av 
byggherren lämnade prognosticerade priset, som används till 
statistiken över priser för nyproducerade bostäder och det faktiska 
priset för färdigställda bostäder som byggherren lämnat då 
byggprojektet färdigställts. Bakgrunden till studien var en oro för 
skillnader mellan de olika värdena.  

De färdigställda objekt som ingick i studien var de som hade använts i 
tidigare statistikproduktion på SCB, exklusive mindre byggprojekt och 
projekt med för lång produktionstid. Totalt ingick drygt 1 022 objekt 
fördelade på 671 byggherrar. Enkäten var frivillig att besvara.  

Studien gjorde två olika jämförelser: 

- Skillnad mellan SCB:s skattning och slutgiltigt svar 
- Skillnad mellan byggherrens två olika svar, det vill säga mellan 

prognos och slutgiltigt 

SCB anser att det är svårt att dra säkra slutsatser utifrån de svar som 
har kommit in, på grund av ett stort bortfall. Resultatet pekar ändå på 
att SCB:s skattningar utifrån prognosticerat pris är en tillräckligt god 
skattning för priset på färdigställda projekt. Skillnaderna mellan de 
olika värdena är tillräckligt små. Det gäller alla kategorier av 
undersökta projekt, det vill säga småhus, flerbostadshus och 
gruppbyggda småhus. SCB antar därför att prognoserna bör ha god 
träffsäkerhet.  

Kommentarer från användarrådet: 

Det är bra att statistiken håller en god kvalitet. Men det är allra 
viktigast att kvaliteten är jämn över tid, så att det inte skapas brott i 
tidsserier.  

Kan prognosens värde påverka slutresultatet, det vill säga att den sätter 
en ram för byggprojektets kostnader?  

Kan pandemin ha påverkat resultatet? SCB svarar att det inte är troligt, 
eftersom den undersökta byggtiden var innan pandemin.  

Är det en möjlig utveckling att byggherrar även skickar in resultat efter 
färdigställande, eller ger det en för hög uppgiftslämnarbörda? SCB 
svarar att de inte ser behov av förändringar i undersökningen, eftersom 
projektet visar att det redan är god kvalitet i nuvarande statistik.  
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Vad tror SCB om aktualiteten vid förändrad tidpunkt för insamling? 
SCB svarar att det ger risk för brott i tidsserier, om det leder till 
fördröjning av insamling.  

Förändring av population från påbörjade till färdigställda byggprojekt 
behöver inte generera någon förändring av aktualitet, däremot kvarstår 
risken för tidsseriebrott vid förändring av population. 

8 EU:s gröna omställning (Green Deal) 

Inledning 
Föredragande: Olov Schultz, Boverket 

Olov gav en kort bakgrund till EU:s arbete med den gröna given, även 
kallad the European Green Deal. Kortfattat är den ett paraply av 
initiativ från kommissionen: förordningar, direktiv, handlingsplaner 
och rekommendationer på EU-nivå, som visar hur vi kan uppnå 
Parisavtalets klimatmål, med hänsyn till sociala värden. Inriktningen 
initierades av Ursula von der Leyen i ett tal 2019. Sedan dess har 
mycket hänt. Bland annat har en investeringsplan presenterats och en 
klimatlag har införts.  

I den gröna given ingår initiativ för bland annat byggande och 
arkitektur, i form av Renoveringsvågen, Handlingsplan för cirkulär 
ekonomi och New European Bauhaus.  

EU:s arbete med taxonomier 
Föredragande: Marie Baumgarts, SEB 

Taxonomin inbegriper ekonomiska aktiviteter som alla signifikant kan 
bidra till EU:s miljömål. De får inte skada delar inom ett annat 
miljömål, trots att de kan vara bra inom ett enskilt miljömål. Samtidigt 
ska de kunna genomföras med respekt för internationella standarder för 
sociala frågor, så kallad ”minimum social safeguard”. Det krävs alltså 
ett helhetsperspektiv för att aktiviteter ska godkännas enligt 
taxonomin.  

EU har sex olika miljömål. Två av dessa är färdigbehandlade av 
taxonomins expertgrupp. De handlar om minskade utsläpp (climate 
change mitigation) och minskade konsekvenser av klimatförändringar 
(climat change adaptation). De resterande fyra målen utreds nu.  
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Källa: Marie Baumgarts, SEB 

 

 

Källa: Marie Baumgarts, SEB 

Taxonomin ska ligga på vetenskaplig grund och inte vara statisk. Det 
ska finnas möjlighet för dess innehåll att utvecklas trappstegsvis mot 
hårdare krav mot att uppnå miljömålen. På så sätt fångar man in alla 
verksamheter och varor och ger en förbättringspotential åt dem alla. I 
andra system är det stor risk att de mest miljöfarliga verksamheterna 
exkluderas helt, eftersom de har svårt att nå högt uppställda mål. Även 
dessa ska ha möjlighet att använda och förbättra sig med hjälp av 
taxonomin. 

Marie gav ett exempel på har taxonomin fungerar för transporter med 
personbilar. I ett första steg definieras vilka utsläppsnivåer som 
godkänns enligt den första nivån. När det är uppnått eftersträvas 
stegvis nya brytvärden, där slutmålet är inga utsläpp alls.    

Taxonomin specificerar olika delar av den marknad som påverkar EU:s 
miljömål och definierar vilka gränsvärden som ska gälla för de varorna. 
Den påverkar alla delar av samhället. I exemplet privattransporter 
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påverkar den privatpersonen som ska köpa en ny bil, biltillverkaren och 
banken som ska avgöra lånevillkor för bilköpet.   

Taxonomin är designad som ett investeringsverktyg och uppslagsverk 
för att guida mot gröna investeringar. Den kan ge tydlighet i 
investeringar i fonder, genom att den är konkret i faktiska värden. Den 
bryter ner Parisavtalet och talar om hur vi kan styra den ekonomiska 
aktiviteten för att uppnå miljömålen.  

Varför behövs taxonomin? Problem för klimat och sociala frågor skapar 
kostnader som har varit svårt att värdera i pengar. Det har inte ingått i 
beräkningen av BNP. Man har inte vetat hur dessa kostnader ska 
redovisas och enhetliga definitioner har saknats. Det har gett ett 
ökande glapp mellan värdet på BNP och kostnader för miljöproblem och 
klimat. Om konsekvenserna av klimat- och miljöproblem hade kunnat 
värderas, hade inte BNP ökat lika mycket. Taxonomi är då ett verktyg 
för att minska det glappet.  

 

Källa: Marie Baumgarts, SEB 

Kommentarer från användarrådet: 

Är byggsektorn inkluderad i kategorin ”industry”? Marie svarar att 
lagkravet handlar om redovisningsplikt. Olika delar av byggsektorn 
tillhör olika delar av taxonomin. 

Hur ska man nå den enskilde konsumenten med detta verktyg? Hur ska 
det göras tillgängligt? Marie svarar taxonomin kommer att användas av 
fondbolag och banker. Via dem kommer informationen ut på den 
bredare marknaden. Marknaden har inte hängt med i alla de nya lagar 
och riktlinjer som den gröna given har fört med sig under en väldigt 
kort tid. Det beror på EU:s övertygelse om att det är mycket bråttom att 
nå miljömålen. 
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Hur hanteras principen att respektera sociala värden. Exempelvis kan 
klimatinvesteringar i bostäder leda till dyrare boende och därmed skapa 
problem för grupper i samhället. Marie svarar att det har varit en 
utmaning för taxonomins expertgrupp att hitta data för den här 
principen. Det behövs en förenklad redovisning för det.  

Från när gäller redovisningslagen? Marie svarar att den gäller från 2021 
års verksamhetsår, då potentiella maxvärden ska kunna redovisas. Från 
2022 ska uppnått tröskelvärde redovisas. Banker har ett extra år på sig, 
för att hinna få in data från sina kunder. Redovisningen är frivillig för 
många. Men bland annat banker måste kunna redovisa enligt 
taxonomin.  

Hur påverkas SCB och det svenska statistiksystemet av den gröna 
omställningen? 
Föredragande: Johanna Ekberg, SCB 

Taxonomin är en av de aktiviteter som ingår i Eurostats planer för 
mätning av den gröna given. Det europeiska statistiksystemet ESS 
behöver bidra och behöver då en handlingsplan. Diskussioner för 
tillvägagångssätt pågår på den Europeiska statistikbyrån Eurostat. Både 
befintlig statistik och ny statistik kommer att behövas som 
beslutsunderlag för uppföljning av resultat.  

En första handlingsplan (Action Plan), med en lista på aktiviteter, kom i 
oktober 2020. De europeiska statistikbyråerna har varit mycket kritiska 
till de ytterligare krav som den förde med sig. Den allmänna åsikten var 
att förslaget i sig var bra, men att det saknades tydliga riktlinjer för 
prioriteringar. Eurostat tog till sig av kritiken och i maj 2021 kom ett 
mer begränsat förslag. Det utgick tydligare från befintliga arbetsplaner 
för statistiksystemet.  

Flera aktiviteter i det första förslaget hade handlat om byggsektorn, 
men det hade tagits bort i revideringen, eftersom förslagen krävde 
mycket nyutveckling av statistik. Det gav i sin tur upphov till kritik, 
eftersom resultatet då inte skulle ge en heltäckande bild vid uppföljning 
av den gröna given.  

I oktober ska Eurostats GD-kommitté anta planerna. Det blir troligtvis 
inte stora förändringar gentemot det senaste förslaget. Frågor om 
uppföljning, presentation och visualisering av statistiken återstår dock.  

Hur ser utkastet till handlingsplan ut? Den utgörs av 29 olika 
aktiviteter, varav de flesta var planerade sedan tidigare. De är 
grupperade inom tre områden:  

- Förbättrad kommunikation och spridning av befintlig statistik. 
- Utvidgad lagstiftning för produktion av statistik. 
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- Utökad produktion utanför lagstiftade området, det vill säga 
frivilliga aktiviteter. Allt som har med geodata att göra hamnar 
här.  

Vilka statistikområden berörs? Det är störst fokus på miljö, jordbruk 
och energi. Aktiviteter som inbegriper geodata och regional statistik 
kopplas till områden som handlar om urbanisering, standardiserade 
processer och format, samt samarbete mellan lantmäterier och 
statistikmyndigheter.  

Sammanfattningsvis så ökar kraven på statistikproducenter generellt, 
inte endast på grund av den gröna given. Mycket utveckling på gång 
och nya innovativa metoder och samarbeten betonas på internationell 
nivå.  

Diskussion om the European Green Deal och taxonomin 
Kommentarer från användarrådet  

Det är viktigt att sociala värden prioriteras lika högt som arbete mot 
miljömål. De olika systemen för statistikredovisning måste samordnas 
och det måste genomsyras i de redovisningssystem som används nu. En 
ledamot i rådet efterfrågar en mer heltäckande redovisning för de 
indikatorer som används i uppföljningen av Agenda 2030. Idag saknas 
statistik i den svenska uppföljningen av mål 11.1 Säkra bostäder till en 
överkomlig kostnad. Hur har det gått med SCB:s redovisning av det? SCB 
svarar att de tar frågan vidare till ansvarig handläggare. Kommentar från 
handläggare efter mötet: SCB har kontakt med Boverket avseende detta.  

Även på regional nivå är det en central fråga, hur statistiken hanterar 
de olika och parallella systemen för uppföljning av hållbarhetsmål.   

Det är ofta stora kostnader kopplade till att ta fram ny statistik. 
Problemen kan delvis lösas med riktade uppdrag. Ett exempel är 
Boverkets uppdrag att ta fram en metod för mätning av bostadsbrist. 
Men det kan behöva kombineras med fler mått. Den gröna given är 
ännu så ny att Regeringskansliet inte har hunnit precisera sina 
statistikbehov och behov av nya metoder. Men delar av arbetet pågår, 
exempelvis vad gäller energieffektiva hus.   

Taxonomin kan upplevas som ett trubbigt verktyg, eftersom det är så 
binärt. Antingen lyckas man uppnå ett mål eller så når man inte ända 
fram.  

Det uppstår flera frågor om hur taxonomin kommer att fungera i 
praktiken. Finns det risk att det utnyttjas för ”green washing”? Kommer 
det att påverka EU:s stödsystem? Vilka utrymmen finns för olika 
tolkningar mellan länder och aktörer?   
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Det här passet gav mycket ny information som behöver utvecklas inom 
flera av de organisationer som ingår i rådet. IQ Samhällsbyggnad tror 
att den framtida verksamheten för dem kommer ha detta i fokus, 
eftersom en stor del av deras program finansieras av statliga medel.   

Taxonomin är ett komplicerat system som kräver stor omställning. Det 
är svårt att förstå det till fullo, men det är bråttom och det måste göras 
för att vi ska kunna hantera klimatkrisen.  

SCB kan eventuellt utnyttja taxonomin vid insamling av data. I vår 
redovisning är vi beroende av att företag börjar använda den. SCB 
kommer behöva återkomma till detta ämne.  

9 Summering och avslutning 
Ordföranden summerade och avslutade mötet. 
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